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Informace a zprávy z radnice
Pravidelný přehled významnějších 
záležitostí města, kterými se zabývala 
rada města a jeho zastupitelstvo:
Na své schůzi dne 9. 12. a 30. 12. 2021 měli členové rady města 
na programu celkem 65 materiálů k projednání a rozhodování. 
Z těch významnějších, kterými se zabývali, vyjímáme:
•  RM vzala na  vědomí, na  základě dohody s  právníkem města, že 

s platností od 1. 1. 2022 nebudou rozhodčí doložky součástí nájem-
ních smluv bytové jednotky.

•  RM schválila s  platností od  1. 1. 2022 zvýšení nájemného za  ne-
bytový prostor směnárny, Mariánské náměstí č. p.  641, Krupka, 
na 3 000 Kč/měsíc.

•  RM schválila udělení výjimky při zadávání veřejných zakázek malé-
ho rozsahu dle § 27 zákona 134/2016 Sb. ve smyslu Směrnice města 
č. 2021/1/RM a  kupní smlouvu na  nákup nákladního automobilu 
Opel Movano, za cenu 845 115 Kč vč. DPH.

•  RM vzala na vědomí Zápis z jednání ústřední inventarizační komise 
ze dne 19. 11. 2021.

•  RM vzala na  vědomí Zápis z  jednání finanční komise ze dne 
22. 11. 2021.

•  RM schválila Smlouvu o  zavedení FOSY (férového oznamovacího 
systému) a výkonu funkce příslušné osoby s CATANIA GROUP s.r.o., 
k zajištění povinností vyplývajících ze Směrnice Evropského parla-
mentu a Rady (EU) 2019/1937 o ochraně osob, které oznamují poru-
šení práva Unie.

•  RM vzala na vědomí návrh využití objektu Kina Krupka s přilehlým 
letním kinem vč. dlouhodobého a finančního plánu Kina Krupka – 
muzea, zaslaný Jiřím Balejem dne 29. 11. 2021.

•  RM vzala na  vědomí poděkování řediteli Městské policie Krupka 
za  dlouholetou vstřícnost při výcviku služebních psů specialistů 
PČR – zajištění objektů vhodných pro výcvik služebních psů na vy-
hledávání psychotropních a omamných látek.

•  RM schválila uzavření Smlouvy o  dílo na  zajištění administrace 
žádostí o  dotaci na  Interiérové a  pomůckové vybavení a  konek-
tivity základních škol v  Krupce z  programu IROP – Infrastruktu-
ra pro vzdělávání (ZŠ Teplická 400 a ZŠ Na Hamrech 639) v ceně 
49 000 Kč bez DPH a uzavření Smlouvy o dílo (ZŠ Masarykova 461 
a ZŠ a SŠ Karla Čapka 270) v ceně 64 000 Kč bez DPH se společnos-
tí DPU REVIT s. r. o., Běchovická 701/26, 100 00 Praha 10 – Střešovice, 
IČ: 28711335.

•  RM schválila rozpočty na rok 2022 zřízených příspěvkových organi-
zací.

•  RM schválila střednědobé výhledy rozpočtů na rok 2023–2024 zří-
zených příspěvkových organizací.

•  RM schválila realizaci zadávacího řízení na veřejnou zakázku malé-
ho rozsahu na správu počítačových sítí a informačních technologií 
Města Krupka.

•  RM schválila dodatek ke smlouvě o centralizovaném zadávání, uza-
vřené mezi Městem Krupka jako centrálním zadavatelem a jinými 
zadavateli (školy a školská zařízení, jejichž zřizovatelem je město), 
k provedení a zadání nadlimitní veřejné zakázky s názvem „Nákup 
elektrické energie 2022-2023-JŘBU“

Na  zasedání zastupitelstva města dne 6. 12. 2021 zastupitelé 
projednali tyto záležitosti:
•  ZM schválilo dotační program „Sport 2022“ a „Volný čas 2022“.
•  ZM schválilo dotační program „Obnova nemovitostí ležících v MPZ 

nebo HKK Krupka“ pro rok 2022.
•  ZM schválilo Zásady pro poskytování neinvestiční dotace z rozpoč-

tu města Krupka.
•  ZM schválilo vzdání se práva a  prominutí pohledávky v  celkové 

výši 1  646  627 Kč za  pohledávky splňující podmínky „Milostivého 
léta“, v  souladu se zákonem č. 99/1963 Sb., občanský soudní řád, 
ve znění pozdějších předpisů (novelizace pozměňovacím zákonem 
č. 286/2021 Sb.).

•  ZM schválilo Pravidla rozpočtového provizoria pro rok 2022.
•  ZM schválilo Plán činnosti kontrolního výboru na  období od 

1. 1. 2022 – 31. 8. 2022 dle předloženého plánu.
•  ZM schválilo Plán činnosti finančního výboru na období 1. 1. 2022 – 

31. 8. 2022 dle předložené plánu.
•  ZM vzalo na vědomí informativní přehled o počtu žáků dle jednot-

livých základních, mateřských a středních škol zřízených městem, 
pro školní rok 2021/2022.

•  ZM vydalo obecně závaznou vyhlášku č. 3/2021, kterou se stanoví 
obecní systém odpadového hospodářství na území města Krupka.

•  ZM vydalo obecně závaznou vyhlášku č. 1/2021 Požární řád města 
Krupka. /red/

Dotace pro obnovu domů 
v památkové zóně 2022
Krupské zastupitelstvo opět vyhlásilo Dotační program „Obnova nemovi-
tostí ležících v  Městské památkové zóně Krupka nebo Hornické kulturní 
krajině Krupka“, tentokrát již pro rok 2022. Hlavní myšlenkou programu je 
finančně podpořit vlastníky nemovitostí v  naší krupské památkové zóně 
v  péči o  jejich domy. Důvodem je skutečnost, že respektování zákonných 
stanovisek památkářů, oproti jiným částem města, zpravidla zvyšuje nákla-
dy na opravu nemovitostí.
Jde o  poskytnutí přímé finanční pomoci všem, kteří chtějí zvelebit vnější 
vzhled svých nemovitostí, tj. opravovat střechy a fasády svých domů, měnit 
okna nebo zajistit statiku. Tyto práce lze provádět pouze na základě závaz-
ného stanoviska památkářů. 
Poskytnuté finanční prostředky je možné také použít na  restaurování vy-
braných hodnotných stavebně historických prvků, jako jsou ostění, klenby 
nebo nástěnné malby. Dotace může činit pro daný rozpočtový rok maximál-
ně 50 % z ceny díla, k němuž se dotace váže, nejvýše však 150 000 Kč,. Půjde-
li o  dotaci na  restaurování části nemovitosti, může dotace činit pro daný 
rozpočtový rok maximálně 70 % z ceny díla. Dotaci lze přiznat pouze vlast-
níkům nemovitosti, která není v příslušném seznamu zapsána jako kulturní 
památka, ale nachází se  na  památkovém území. Dotace tedy není určena 
pro kulturní památky. Podporu nelze použít na modernizaci a jiné úpravy 
nemovitosti prováděné pouze v zájmu jejího vlastníka, např. zateplování aj., 
nebo zajištění projektové dokumentace či úhradu správních poplatků. Lhů-
ta pro podávání žádostí je do 29. 4. 2022.
Zájemci o  bližší informace se již nyní mohou obrátit na  Odbor školství, 
kultury a  sociálních věcí Městského úřadu Krupka, kde budou dostupné 
i  všechny požadované formuláře a  vzory. Informace jsou také dostupné 
na úřední desce městského úřadu či webových stránkách města www.krup-
ka-mesto.cz, kde je možné nalézt všechny závazné termíny, podmínky a ná-
ležitosti pro podání žádosti o poskytnutí dotace.

Rostislav Kadlec, místostarosta

Tajemník Městského úřadu Krupka vyhlašuje

veřejnou výzvu k přihlášení zájemců
o pracovní místo úředníka odboru školství, 

kultury a sociálních věcí
na pozici referenta společné státní správy

a samosprávy
Více informací na webu města

v sekci Výběrová řízení – pracovní pozice.
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Rozhovor se starostou města 
Zdeňkem Matoušem

Po  svátečním poklidu se město vrací k  plnému a  obvyklému 
provozu. Začíná příprava nového městského rozpočtu a  do-
končuje se uzávěrka hospodaření v  uplynulém roce. Jak tedy 
vypadá její předběžné hodnocení?
I když nemáme k dispozici všechny hlavní účetní výkazy v konečné 
verzi, přesto mohu konstatovat, že naše finanční hospodaření do-
padlo i přes problémy výjimečně složitého loňského roku nad oče-
kávání dobře. Zvládli jsme zabezpečit všechny standardní potřeby 
pro spolehlivý a  bezproblémový chod města, splnili jsme své ná-
ročné investiční plány, opět se dokázalo opravovat a rekonstruovat 
mnoho na majetku města. Za důležité pokládám i to, že jsme řádně 
spláceli své závazky, a u všech bankovních partnerů jsme bráni jako 
jejich seriózní a spolehlivý klient. Celkové pozitivní hodnocení po-
tvrzuje kladný konečný výsledek hospodaření. Nepropadli jsme se 
do ztráty a město je stále ve zdravé finanční kondici.

Pro letošek máte samozřejmě už další nové plány. Co to z těch 
hlavních a zajímavých bude?
Už v  únoru chceme předat do  provozu bývalý hotel Horal, který 
se po velké rekonstrukci přeměnil do smysluplného a užitečného 
využití pro zdejší seniory. Těm se zde budou poskytovat kromě dů-
stojného ubytování také potřebné pečovatelské a  sociální služby. 
Ještě před prázdninami se obnoví plný a bezpečný provoz na jediné 
přístupové komunikaci na krupský hrad, kde se musela řešit přede-
vším sanace a zpevnění svahů a opěrných zdí. Na naši významnou 
historickou památku se opět vrátí po delší době její plnohodnotné 
využívání a pestrý ruch. Určitě budeme pokračovat v řešení úprav 
a vzhledu centra města na Mariánském náměstí, tady velmi oceňu-
jeme novou tvář poloviny bytového domu „Rohlík“, a věci by určitě 
slušelo totéž i na zbývající části objektu. Velkou akcí se také stane 
revitalizace areálu bývalé městské plovárny. Na ní se bude admini-
strací financování podílet v plném rozsahu Ministerstvo financí ze 
zdrojů evropských fondů, ale pracujeme na tom, aby se zde začalo 
co nejdříve, určitě letos. Já osobně se na výsledné dílo těším, jistě 
to bude velkým a potřebným přínosem pro nové možnosti využití 
našimi občany.

V současnosti se blíží ke svému závěru také jedna mimořádná 
záležitost, takzvané „Milostivé léto“. Tu mohou využít i  lidé, 
kteří dluží městu. Jak tato šance pro jeho dlužníky probíhá?
Obecně platí, že se do dluhových pastí, končících soudními exeku-
cemi, v  minulosti chytilo strašně moc obyvatel. Tato mimořádná 
příležitost jim může od  mnohdy fatálních problémů účinně po-
moci. Umožňuje to však také městům jako věřitelům dostat zpět 
od svých dlužníků za bydlení nemalé peníze rychle zpět. Na posled-
ním zastupitelstvu už byla schválena první část případů k oddluže-
ní, další žadatele projednáme hned na prvním letošním zasedání. 
Lze očekávat, že tuto šanci využije několik desítek obyvatel, kteří 
se zbaví celkového objemu dluhových „balvanů“ ve výši kolem pěti 
milionů korun.

Děkujeme za rozhovor. /red/

Pravidelný rozhovor 
s krupským občanem
Od  ledna zařazujeme novou rubriku, která bude nabízet v  kaž-
dém vydání rozhovor s  krupským občanem, který se například 
podílí na  rozvoji našeho města či svými aktivitami propaguje 
Krupku v širším okolí. Do tohoto projektu bychom chtěli zapojit 
naše čtenáře a krupskou veřejnost. Pokud máte tip na občana, se 
kterým bychom mohli udělat interview, neváhejte nás kontak-
tovat na  e-mailu: katerina.osvaldova@mukrupka.cz a  my se ho 
pokusíme oslovit.

Tomáš Syryčanský:
„Sportovní prostředí je mým 
druhým domovem“

Ke  Krupce má velmi vřelý vztah, řídí místní 
sportovní areál a  v  současnosti aktivně působí 
ve  dvou sportovních klubech, které se výrazně 
podílejí na  nabídce aktivit nejen pro krupskou 
mládež. Předseda florbalového klubu FD Tepli-
ce a  místopředseda Plaveckého oddílu Krupka 
Tomáš Syryčanský našel své uplatnění na spor-
tovním poli a již několik let se v Krupce úspěšně 
podílí na boji proti negativním trendům pokle-
su tělesné zdatnosti mládeže.

Kdybyste se dnes rozhodoval, vybral byste si znovu stejnou životní dráhu?
Již od mládí jsem byl orientován na sport. Vedla mě k němu moje rodina, ka-
marádi a první trenéři. V té době jsem chtěl dělat i pět sportů najednou. Za-
čal jsem v lyžařském oddíle, kde mě vedli Ota Breite a Pavel Ingriš. Současně 
jsem hrál fotbal pod vedením legendárního trenéra pana Kučery. K  tomu 
všemu jsem postupně přidal hokejbal, florbal a vše postupně na velmi sluš-
né výkonnostní úrovni. Není proto náhoda, že jsem se po úspěšném absol-
vování bohosudovského gymnázia přihlásil na studium na fakultě tělesné 
výchovy a sportu. Svou pracovní kariéru jsem zahájil na pozici učitele těles-
né výchovy a začal si plnit sen, jak působit na sportovně upadající mládež 
a mít možnost tento vývoj ovlivnit. Po dvou letech učitelské kariéry však při-
šla zajímavá nabídka. Dostal jsem šanci pečovat o krupský drahokam, a to 
areál městského stadionu. Neváhal jsem ani vteřinu. Když se podívám zpět 
na odvedenou práci, nelituji toho, ba naopak jsem hrdý, co se zde vše udělalo 
a jakým směrem míříme dál.

Jak se snažíte přimět mládež ke  sportování? Jaké je Vaše know-how úspěšné 
sportovní výchovy?
Prvně je nutné definovat cíl, čeho chceme v našich aktivitách dosáhnout. 
V plavání chceme primárně naučit dítě plavat a následně zdokonalit tech-
niku. Jen malý zlomek plavců chce závodit. Ve florbale je naším cílem úspěš-
ně provést dítě od přípravky až do dospělého týmu a mít tak komplexního 
hráče. Ale tyto sportovní cíle tvoří jen jednu desetinu všeho, co nám sport 
dává a nabízí. Tím prvním hybatelem rozhodnutí dát dítě na sport jsou bez-
pochyby rodiče a  jim je potřeba dostatečně vysvětlit, že pravidelná účast 
na  trénincích, zápasech a  turnajích formuje u  dítěte osobnost, fungování 
v kolektivu, týmovou spolupráci, respektování rozhodnutí a především mu 
buduje kamarádské vztahy nejen ze školního prostředí. Vše uvedené by si 
měl rodič uvědomit, aby mu nevadilo obětovat čas pro své dítě. My se pak 
snažíme, aby to všechny děti bavilo, na tréninky se těšily a vytvořily si vztah 
ke sportu na celý život.

Jste jedním z pořadatelů velmi zajímavých sportovních akcí, které Krupku pro-
pagují dokonce v republikovém měřítku. O jaké akce se jedná?
Všechny naše nápady vznikly hlavně na  základě existence sportovního 
areálu, který nabízí mnoho sportovišť v  těsné blízkosti. Již patnáct let se 
v Krupce odehrává na konci roku mistrovství ČR ve florbalových nájezdech, 
kdy v Krupce soutěží florbalisté z celé ČR o tento netradiční titul. V létě se 
koná sportovně-společenská retro akce Krupský Ironman, která využívá 
atletický stadion ke královské disciplíně desetiboji mužů a sedmiboji žen 
a letos bude mít také svůj patnáctý ročník. Obě akce nám za ta léta vytvořily 
mnoho přátel a současně velkou porci neskutečných zážitků. Není jedno-
duché vše připravit, sehnat potřebné finance a  kvalitní pořadatelský tým, 
ale při pohledu na výsledek a spokojenost účastníků to rozhodně stojí za to.

/red/
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MĚSTSKÁ POLICIE

Alkohol za volantem
Na operačním středisku bylo přijato telefonické oznámení řidi-
če, který uvedl, že řidič dodávky, který jede před ním, kličkuje 
po vozovce, chvíli jede pomalu a pak zrychlí, a to se neustále 
opakuje. Na  místo dle navigování řidiče byla vyslána motori-
zovaná hlídka, která uvedenou dodávku zastihla na  jednom 
z parkovišť, kde se řidič snažil zrovna couvat. Bohužel při tomto 
pokusu naboural zaparkované vozidlo. Hlídka řidiči zabránila 
v dalším pokusu o parkování a provedenou dechovou zkouš-
kou zjistila téměř 2,5 promile alkoholu v dechu. Věc si na místě 
pro podezření z trestného činu převzal výjezd dopravních ne-
hod Policie ČR. 

Riskující cyklista
Hlídce strážníků brzy ráno, ještě za tmy, vjel před služební vo-
zidlo z vedlejší silnice neosvětlený cyklista, který vůbec nerea-
goval na dopravní značku „Stůj, dej přednost v jízdě“. Řidič slu-
žebního vozidla včas zareagoval a zabránil tak střetu. Cyklista 
v  jízdě pokračoval dál, před další křižovatkou se hlídka, která 
se za ním vydala, nestačila divit, když začal brzdit podrážkami 
svých bot. Hlídka cyklistu na bezpečném místě zastavila, zjistila 
jeho totožnost a jeho počínání bude postoupeno k projednání 
příslušnému správnímu orgánu.

Dopravní nehoda
Hlídka strážníků zjistila dopravní nehodu, kdy do  zadní části 
vozidla, které zastavilo před přechodem, aby umožnilo bez-
pečný přechod chodce, narazilo jiné vozidlo. Hlídka pro spolu-
jezdkyni přivolala RZS. Hlídkou byla v místě usměrňována do-
prava do chvíle zadokumentování dopravní nehody výjezdem 
dopravních nehod Policie ČR. 

Parkování pod vlivem alkoholu
Na  operační středisko bylo přijato oznámení, že v  jedné ulici 
nějaká dodávka nabourala do  zaparkovaného vozidla a  řidič 
této dodávky chce z místa odjet. Hlídka na místě při zjišťování 
totožnosti zjistila, že řidič se nechová standardně, proto pro-
vedla dechovou zkoušku na  alkohol. Dechová zkouška vyšla 
pozitivně. Na  místo se dostavil výjezd dopravních nehod Po-
licie ČR.

Pád sněhu
Na  operační středisko bylo oznámeno majitelem vozidla, že 
mu na toto spadl ze střechy domu při oblevě sníh a toto mu 
poškodil. Na místě bylo skutečně zjištěno, že vozidlo má pro-
máčklou střechu. Hlídka pak vyrozuměla i ostatní majitele zde 
zaparkovaných vozidel a  vyzvala je k  přeparkování s  tím, že 
místo u domu bylo zajištěno páskou a zamezeno tak parkování 
a případným dalším škodám na vozidlech. O pádu sněhu a za-
jištění místa byl vyrozuměn vlastník nemovitosti.

Nález střelné zbraně
Operační středisko přijalo oznámení o nalezené střelné zbra-
ni na zahradě za domem. Na místo byla vyslána hlídka, která 
posléze zjistila, že se nejedná o střelnou zbraň, ale že se jedná 
o  revolver v  provedení tzv. poplašňák. Podle jejího stavu zde 
ležela zřejmě delší dobu, protože vykazovala znaky poškození. 
Vzhledem k  tomu, že se nejedná o zbraň, která podléhá evi-
denci a nebyl zjištěn majitel, byla odevzdána na MÚ. 

Jiří Petrák, ředitel

Cvičení nad plán
V pondělí po vánočních svátcích pracovníci lanovky na Komáří 
vížku nelenili a od rána pracovali na provádění zátěžové zkouš-
ky. Na sedačky byly místo výletníků usazovány plné sudy a vše 
probíhalo jako obvykle, ovšem až do chvíle, kdy si motor lanov-
ky vzal dovolenou. Protože při této zátěži nebylo možné jej při-
mět k opětovnému chodu, musely bečky dolů. Na místo proto 
přijeli hasiči, kteří si tak zopakovali cvičení vyprošťování cestu-
jících ze sedaček. Ovšem s tím rozdílem, že museli vysvobodit 
podstatně větší počet „cestujících“, kterých nyní bylo plných 
třicet a navíc ani trochu nespolupracovali.
 Pavel Vácha, velitel

HASIČI

Vyhodnocení ankety 
Mariánské poutní slavnosti
I když jsou Mariánské poutní slavnosti zdánlivě daleko, nastupuje již 
nyní čas jejich přípravy, a tak jsme připravili anketu pro získání zpětné 
vazby k jejich pořádání. Výzva k účasti v anketě byla publikována na 
facebooku města a prostřednictvím Mobilního rozhlasu, kde občané 
mohli odpovídat na otázky od 15. 12. 2021 do 4. 1. 2022. Na výzvu zarea-
goval svými odpověďmi 101 respondent.

Akce, kterou má téměř každý ve svém diáři
I  když lze předpokládat, že na  odpovědi si našli čas převážně respon-
denti, kteří se o Mariánské poutní slavnosti zajímají, je určitě zajímavé, 
že 91 % odpovědělo, že je v posledních letech navštívilo. A  to, že příští 
„Mariánky“ navštíví, plánují již nyní téměř dvě třetiny respondentů.

Slavnosti dělá hlavně atmosféra, kulturní program, 
stánky a řemesla
Více než polovina respondentů odpověděla, že k  návštěvě poutních 
slavností je láká hlavně celková atmosféra. Podle dalších odpovědí lze 
usuzovat na to, že tuto atmosféru tvoří hlavně kulturní program, stánky, 
kde je možné si na něčem pochutnat nebo si koupit něco domů, a ukáz-
ky historických řemesel. Je však také zřejmé, že pro mladší občany 
(18–45 let) je podobně důležitá náplň pro děti (pouťové atrakce, dětské 
soutěže, hry a dílny).

Proč občané Mariánské poutní slavnosti navštěvují

Inspirace k vylepšení
Nad dvěma vtipnými požadavky na  zařízení dobrého počasí jsme se 
zasmáli, ale anketa přinesla i  námět na  řadu (možná) proveditelných 
vylepšení. Nejvíce respondentů by si přálo atraktivnější program, více 
zaměřený na mladší generace. Další v pořadí byl zájem o více stánků, 
a to spíše s regionálním zbožím. Vícekrát se objevil také návrh na zvýše-
ní úrovně celé akce zavedením placeného vstupu. A někteří responden-
ti by uvítali vylepšení nabídky veřejných toalet. 

Děkujeme všem účastníkům ankety! Kompletní přehled výstupů ankety pře-
dáme pořadateli, kterým je Kulturní zařízení města Krupka.

Roman Zima, vedoucí odboru kancelář starosty

Koho by občané rádi viděli na pódiu
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Hornický region Erzgebirge/Krušnohoří 
je památkou světového dědictví UNESCO
V sobotu 6. července 2019 byly hornické památky 
v saském a českém Krušnohoří zapsány na Seznam 
světového dědictví UNESCO. 

Historie a sláva 
krušnohorského hornictví
KRUŠNÉ HORY 
Krušné hory se rozkládají podél česko-saské hranice v  pásmu 
o  délce 130 km a  šířce 40 km. Jejich název odkazuje na  těžbu 
a zpracování rud. Vznikl ze staročeských slov krušec neboli rudný 
kámen a krušit neboli drtit. V němčině se pohoří nazývá Erzgebirge, 
což v překladu znamená Rudné hory. Nejvyššími vrcholy Krušných 
hor jsou na české straně Klínovec (1244 m) a na saské Fichtelberg 
(1214 m).

Co je vlastně UNESCO?
Mnoho lidí tuto zkratku používá, ale 
bude dobře si připomenout její význam. 
UNESCO je anglická zkratka United 
Nations Educational, Scientific and Cul-
tural Organization, tedy světová Organi-
zace pro výchovu, vědu a kulturu OSN. 
Je jednou z 15 odborných agentur mezi-
národní Organizace spojených národů 
(OSN), která byla založena v  roce 1945. 
Zaměřuje se na podporu světového míru 
a bezpečnosti prostřednictvím meziná-

rodní spolupráce ve vzdělávání, vědě a kultuře. Sídlí v Paříži. Všeobecně je 
známa tím, že chrání kulturní a přírodní památky, které svou výjimečností 
zasluhují světovou ochranu, aby zůstaly zachovány pro budoucí generace. 
Dosáhnout zápisu na světový seznam UNESCO je nejen velmi prestižní zá-
ležitostí v globálním měřítku, ale také velmi náročným procesem, což jsme 
si v Krupce vyzkoušeli na vlastní kůži. Můžeme být hrdí na to, že Krupka 
se svými hornickými památkami byla v létě 2019 jako součást česko-saské 
nominace Hornického regionu Krušnohoří/Erzgebirge zapsána na listinu 
ochrany UNESCO. Již více než 2 roky jsme tak součástí světového dědictví.

Jak byste vysvětlil pojem „světové dědictví“?
Jedná se o části kulturního nebo přírodního dědictví, které mají naprosto 
výjimečnou důležitost v rámci celého lidstva. Tato ojedinělá světová hod-

nota slouží jako základ pro určení kroků nutných pro ochranu světového 
dědictví, péči o něj a pro jeho prezentaci. V praxi se pak jedná o nejrůznější 
kulturní a přírodní památky po celém světě. Na seznamu UNESCO může-
me najít nejrůznější budovy, hory, jezera, národní parky, ale i celá města. 
V roce 2019 se tak krupské památky ocitly po boku takových velikánů, jako 
jsou třeba egyptské pyramidy nebo Velká čínská zeď. Česká republika má na 
tomto seznamu celkem 16 památek.

Popsal byste jednoduše, jak probíhá proces schvalování? 
Popsat jednoduše dlouhý proces je náročné, ale pokusím se. O zařazení 
památek na seznam UNESCO rozhoduje jednou ročně Výbor pro světové 
dědictví na základě hodnotících zpráv svých poradních orgánů. V případě 
Hornického regionu Krušnohoří/Erzgebirge trval celý přípravný proces více 
než 20 let. Bylo třeba intenzivní spolupráce mnoha lidí na obou stranách 
státní hranice a to od nadšených jednotlivců přes spolky, obce, města a kraje 
až po vládní úroveň. Samozřejmostí byla maximální odbornost i schopnost 
překonávat velké překážky, resp. nevzdávat se. Nakonec bylo po mnoha le-
tech díky mnoha lidem dosaženo fenomenálního úspěchu. Zástupci z celé-
ho světa na zasedání v roce 2019 v ázerbájdžánském Baku uznali světovou 
hodnotu krušnohorských hornických památek a zapsali je na prestižní se-
znam UNESCO. Krupka má být na co hrdá!

Pokračování v příštím vydání Radnice.

Rostislava Kadlece se ptala Lenka Navrátilová

Na téma „Krupka, součást památky UNESCO“
se ptáme místostarosty Krupky Rostislava Kadlece

Krušné hory nad Unčínem (foto Drone4you) 

RUDNÉ BOHATSTVÍ
Výjimečnost Krušných hor nespočívá v jejich rozloze ani výšce, ale v jejich 
rudném bohatství. Archeologické průzkumy dokládají, že již před 4000 lety, 
v  době bronzové, zde lidé rýžováním naplavenin z  potoků získávali cíno-
vou rudu. Existují i nálezy, které svědčí o tom, že v Krušnohoří tehdy pátrali 
po nalezištích cínu a mědi (bronz je slitina cínu a mědi) hledači kovů, tzv. 
prospektoři, z vyspělých středozemních civilizací. 

OBJEV STŘÍBRA
Sláva krušnohorského hornictví se začala psát roku 1168, kdy došlo k obje-
vení stříbrných rud (v okolí dnešního Freibergu). Stříbro odstartovalo první 
těžební horečku v Krušných horách a hlavně proces osídlování. Poblíž nale-
zených rudných ložisek se usazovali horníci s rodinami, původní osady se 
rozšiřovaly a vznikala první města. 

HORNICKÉ KRAJINY
Díky světově bezkonkurenční těžbě a  úpravě cínových, stříbrných, želez-
ných, kobaltových a uranových rud se v Krušných horách zformovaly uni-
kátní a specifické hornické krajiny. V menší míře se tu také těžily rudy mědi, 
olova, zinku, niklu, vizmutu, arzénu, rtuti, manganu, wolframu a molybde-
nu. Z dalších surovin pak vápenec, fluorit, kaolin a hnědé i černé uhlí. 

Lenka Navrátilová

Krušné hory nad Krupkou (foto Drone4you)
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ZA OBSAH INZERCE ZODPOVÍDAJÍ JEJÍ ZADAVATELÉ.

Nabízíme:
•   Kontrolu kvality
 zateplení budov
•   Zjišťování zatékání
 do plochých střech
•   Zjišťování vadných článků
 fotovoltaických panelů

Kontakt:  Tel . :  739 641  288 .  Emai l :  drone4you.cz@gmail .com

Pro žáky 1. stupně ZŠ a přípravných tříd všech škol v Krupce a okolí.

Provoz denně od 6:15 do 18:00 (příchod do školní družiny naší školy)

PROGRAM: 

� výlet do IQ parku a Lunaparku Liberec 

� „strašidláci“ v bohosudovském sklepení  
(zábavný program vytvořený přímo pro nás)

� hlavolamy, roboti, solární hračky, helium, sliz 

� výlet s překvapením
� spousta her a aktivit na tajné téma

Tábor je zčásti dotován projektem „Dětský klub v Krupce“ (OPZ, podporuje 

zaměstnané rodiče), platí se tedy pouze 1200 Kč včetně obědů a pitného režimu. 

Platba u našich žáků přes Školní program, u ostatních na účet 1065654309/0800
(uvést jméno žáka + B6). V případě zrušení tábora vládou z důvodu epidemické 
situace v ČR se platba vrací v plné výši.

Přihlášky (co nejdříve!!!) a další informace:  pavlatova@bgbzs.cz  

!!! POZOR !!! Kapacita tábora je omezena, kdo dřív přijde, ten jede �

                                                                            Mgr. Věra Pavlátová, Ph.D.

Pro žáky 2. stupně ZŠ všech škol a nižšího i vyššího gymnázia  

Program zajišťují geniální a nadšení studenti našeho gymnázia a jejich učitelky  

PROGRAM – denně od 9:00 do 12:30, v úterý od 8:00 do 16:30

� robotika, práce s termokamerou, heliem, Pascem 

� výlet do IQ parku a Lunaparku Liberec
� alchymistická dílna v bohosudovském sklepení

(zábavný a strašidelný program vytvořený přímo pro nás)
� solární hračky, hlavolamy, chemické pokusy, Bubble tea 

� mikroskopování, prohlížení lidské kostry

Tábor je zčásti dotován Nadací Orlen Unipetrol, platí se tedy pouze 1000 Kč. 
Obědy nejsou v ceně (je možno je zařídit za příplatek 500 Kč). Platba u našich 
žáků přes Školní program, u ostatních na účet 1065654309/0800 (uvést jméno 
žáka + vědecký tábor). V případě zrušení tábora vládou z důvodu epidemické 
situace v ČR se platba vrací v plné výši.

Přihlášky (co nejdříve!!!) a další informace:  pavlatova@bgbzs.cz  

!!! POZOR !!! Kapacita tábora je omezena, kdo dřív přijde, ten jede �

                                                                            Mgr. Věra Pavlátová, Ph.D.

Střední škola
stavební a strojní Teplice,

pracoviště Krupka
nabízí ve školním roce 2022–23

tyto obory:

Čtyřletý maturitní obor 
zakončený maturitní zkouškou

26-41-M/01 – Elektrotechnika

Tříleté učební obory 
23-56-H/01 – Obráběč kovů
26-51-H/01 – Elektrikář 
23-51-E/01 – Strojírenské práce

 

Učíme se pro život...

Nabídku dalších učebních oborů
naší školy na pracovištích v Teplicích 

a v Duchcově najdete na: 
http://www.sssstp.cz

Tel:  +420 417 861 407
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Významní a slavní 
návštěvníci XII. díl

HISTORICKÉ OKÉNKO

V  této rubrice si připomínáme a představujeme významné 
osobnosti, které navštívily naše město a zanechaly v  něm 
svou stopu.

Ernst Gustav Doerell (1832–1877)     
Malíř, který přenesl podkrušnohorskou krajinu na plátno. Významný před-
stavitel období romantismu byl svého času velmi žádaným umělcem, Doe-
rellovy obrazy visely v salonech většiny bohatých podnikatelů ze severních 
Čech. Na zakázku maloval i jejich vily nebo továrny. Proslavila ho krajino-
malba mnoha různých míst a zákoutí Krušných hor a Českého středohoří. 
Na  svých olejomalbách zachytil působivé scenérie Ústecka, Teplicka, Dě-
čínska i Chomutovska. Maloval kopce, údolí, zámky, hrady a zříceniny. Vý-
jevy s vojenskou nebo loveckou tematikou volil na střelecké terče, které si 
u něj objednávaly spolky střelců z celého kraje. Doerellovi učarovala také 
Krupka a její okolí. Z jeho obrazů s názvy: Prokopský kostelík u Krupky (1870 
a 1873), Kalvárie u Bohosudova ((1873), Zimní krajina u Bohosudova (1874), 
Pohled od  Krupky k  Teplicím (1874), Kaple na  Komáří vížce (1874), Pohled 
od Krupky na Bohosudov (1874), Růžový hrádek u Krupky (1874 a 1875), Hrad 
Kyšperk (1876) a  Krupka a  Komáří vížka (1876) je jasné, že tu se skicářem 
a u malířského stojanu strávil mnoho času. A také, že se sem rád vracel. Díky 
jeho obrazům, z nichž většinu vlastní muzea v Ústí nad Labem a Teplicích, 
víme, jak to „u nás“ vypadalo před 150 lety.

Ernst Gustav Doerell se narodil 
v  saském Freibergu. Ernstův otec, 
Johann Christian Doerell, byl 
horník, stejně jako všichni muži 
z jeho rodu. Jako bezdětný vdovec 
se v 52 letech podruhé oženil, vzal 
si Emílii Krombholzovou z  Teplic 
v Čechách. Zemřel, když byly jeho 
synovi 4 roky. Ernst Gustav vyrostl 
v  cílevědomého a  citlivého mla-
díka, tělesně byl však slabší a  tak 
místo do  dolů putoval ke  strýci 
do  Litoměřic vyučit se kupcem. 
Obchod mladého snílka a umělce 
vůbec nezajímal a  nebavil, odešel 
proto do  Teplic, kde se stal učed-

níkem malíře pokojů a  dekoratéra Franze Hybrama. S  ohledem na  to, že 
se tehdy interiéry zdobily freskami a  ornamenty, bylo to pro něj to pravé 
povolání. Proslulé lázně s mnoha parky a společenským ruchem si Doerell 
zamiloval. 

E. G. Doerell, Prokopský kostelík u Krupky (1873)

E. G. Doerell, autoportrét

Po matčině smrti roku 1856 odešel do Prahy studovat na Akademii, učil se 
také v ateliéru významného krajináře Maxe Haushofera. Jak si se svými ob-
razy vedl, není známo, z jeho studií se žádná díla nezachovala, jisté ale je, že 
za dva roky utratil dědictví, studia musel ukončit a vrátit se k příbuzným 
do Litoměřic. Úspěchu a uznání na uměleckém poli se dočkal po přestěho-
vání do Ústí nad Labem v roce 1859. Zpočátku se živil malováním pokojů, ale 
získal také práci v litografické dílně A. Hübla. S Ferdinandem Rothem pak 
společně otevřeli litografický a fotografický podnik. A byli úplně první, kteří 
se v Ústí zabývali fotografováním portrétů! Doerellovy obrazy si objednávali 
a kupovali průmyslníci a těžaři, kteří zde zakládali podniky a otevírali doly. 
Roku 1863 se Ernst Gustav oženil s Mínou Wolfovou, dcerou ústeckého měš-
ťana. Malíř, který zasvětil svůj život našemu kraji a pro jehož tvorbu jsou ty-
pické oválky malované jasnými barvami, zemřel roku 1877 na tuberkulózu.

Lenka Navrátilová

E. G. Doerell, Kalvárie u Bohosudova (1873)

E. G. Doerell, Krupka a Komáří vížka (1876)
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Anketa
Jakého umělce 
nebo atrakci byste 
si přáli na příštích 
Mariánských poutních 
slavnostech?

 „Mariánské slavnosti, co mě napadá 
jako první, je krupská komunita. 

V návaznosti na to si říkám, proč nedat 
šanci našim umělcům ze základní 

umělecké školy. Velké pódium bude 
motivací a potlesk odměnou. To vše 

jako předskokani top kapely na závěr 
večera, např. Chinaski, Monkey Business, 

Buty. Myslím si, že se ušetří i nějaká 
koruna, když bude hudební program jen 

v sobotu a přebytky bych nasměroval 
zpět do ZUŠ. Samozřejmě, že top kapela 

přiláká plno lidí z širokého okolí, čímž 
budou mít i stánkaři vyšší tržbu.“

Milan Onufer, údržbář

VZPOMÍNKA

Dne 25. prosince 2021 nás navždy opustila 
naše milovaná maminka, babička 

a prababička, paní Marie Walterová.
Kdo jste ji znali,

věnujte jí tichou vzpomínku. 

S velkou bolestí a vzpomínkou v srdci 
oznamujeme, že dne 31. prosince 2021 

tomu byl již rok, co nás navždy opustil pan 
Ladislav Hudec. S hlubokou úctou a láskou 

stále vzpomíná Zdenka s celou rodinou. 

Dne 2. ledna 2022 by oslavila naše maminka, 
babička, prababička a praprababička, paní 

Božena Rajlichová z Krupky 95 let.
Dne 9. února 2022 tomu bude 20 let, kdy nás 

naše maminka opustila.
Kdo jste ji znali a měli rádi, věnujte ji prosím 

s námi tichou vzpomínku.
Děkujeme. Dcery Božena a Marie s rodinami. 

Dne 2. ledna 2022 jsme vzpomněli 10. výročí 
úmrtí pana Vladimíra Pokorného, 

obětavého otce, kamaráda a výborného 
společníka. Mnozí v Krupce jej znali díky jeho 
dlouholeté spolupráci v občanském sdružení 
Královské horní město Krupka jako sběratele 
starých krupských pohlednic a dokumentů 

a spolutvůrce při každoročním vydávání 
historických kalendářů o našem městě. 
Za tichou vzpomínku děkuje celá rodina 

a ostatní příbuzní.

Dne 2. ledna 2022 je tomu 7 let, co mě 
opustil můj syn Pavel Hyttych. Stále 

vzpomíná maminka a sestra Ivana s rodinou. 
Vzpomeňte s námi, kdo jste jej znali

a měli rádi. 

Dne 4. ledna 2022 je to rok, co nás navždy 
opustila naše milovaná maminka, babička, 

prababička, paní Marta Matějková.
S láskou vzpomíná celá rodina. 

Dne 16. ledna 2022 uplyne 6 let, co nás 
navždy opustil milovaný manžel, tatínek 
a dědeček, pan Petr Stráda. Děkujeme 

za tichou vzpomínku všem, kteří ho znali. 
Manželka Drahuška a synové Petr a Pavel 

s rodinami.

Dne 27. ledna 2022 by se dožila naše drahá 
maminka Marie Veličková 93 let.

Zemřela před 8 lety.
Stále vzpomíná celá rodina.

PODĚKOVÁNÍ

Nejzajímavější
návrhy z ankety 
v Mobilním rozhlase

Co byste pořadateli, jímž je 
Kulturní zařízení města Krupka, 
doporučil/a pro vylepšení 
nebo obohacení programu 
Mariánských poutních slavností 
nebo mu v této souvislosti 
vzkázal/a?
„Aby oslovil více malých živnostníků a re-
gionálních prodejců, kteří by nabízeli své 
výrobky, zpestřila by se tak nabídka.“
„Zaměřit se i na kulturní program pro mlá-
dež, zatím je zaměřen jen na děti a dospělé, 
především starší ročníky.“
„Zařídit dobré počasí, i když vím, že je to 
těžký úkol:))“
„Inspirovat se v jiných městech, např. Osek 
a jejich trhy v klášteře při pouti jsou na-
prosto super. U nás pár stánků s cetkama 
a cukrovinky, případně výrobky od dětí ze 
ZŠ, řemeslné trhy by určitě mohly vypadat 
lépe a nabídnout daleko víc.“
„Na pouti nám vždy chybí velký řetízkový 
kolotoč. Pravda je, že na mě pouť nepůsobí 
moc příjemně, bylo by hezké, kdyby stánky 
byly více upravené. Občas to na nás působí 
spíše jak na blešáku než na pouti. Když si 
chceme dát občerstvení u stánku, vadí mi, 
že si děti nemají kam sednout.“

„Doporučuji rodáka z našeho města 
pana Roberta Redlicha, který má 

opravdu skvělé vystoupení se svojí 
kapelou George Michael Band. Tak 

takové vystoupení by byla opravdu velká 
změna. Za mne tuto kapelu bych si přála 

na Mariánských slavnostech. 😉“
Andrea Grünbaumová,

administrativní pracovník

Chtěli bychom touto cestou poděkovat Městskému úřadu v Krupce a jeho zaměstnancům 
za zprostředkování očkování u nás ve městě. Všechno proběhlo v naprostém pořádku, rychle, 
velice dobře zorganizované, jak zaměstnanci, tak strážníky městské policie. Očkování bez 
registrace bylo pro nás seniory velice jednoduché bez komplikací a čekání na termíny. 
Tímto bychom vám chtěli ještě jednou všem poděkovat.

senioři Krupka
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Krupka očima sociálních sítí
Chceš zde svou fotku? Taguj nás na facebooku a instagramu:  #krupkazije

INSTAGRAM

Jak šel čas aneb Proměny zajímavých míst v Krupce 

Budova na Mariánském náměstí č.p. 22
Zajímavou proměnou prošla v  průběhu minu-
lých sta let budova na Mariánském náměstí čp. 
22. Kolorovaná pohlednice pořízená kolem roku 
1920 nám ji představuje v podobě noblesního ho-
telu s názvem Ritter von Bleileben, který odkazu-

je na šlechtický rod vlastnící v 17. stol. soběchleb-
ské nebo také kyšperské panství. Střechu hotelu 
zdobila socha rytíře ve zbroji. Po 2. světové válce 
a po odstranění rytíře se z budovy stal hotel Pra-
ha. Fotografie ze 70. let 20. století nám již ukazu-

Hotel Ritter von Bleileben Hotel Praha

je proměnu objektu z hotelu na Městský národní 
výbor. Po sametové revoluci se ze střechy sunda-
la rudá pěticípá hvězda a z výboru vznikl Měst-
ský úřad Krupka. V roce 1994 byla dokončena na 
tehdejší dobu avantgardní přístavba s  cihlovou 
fasádou. Barevný snímek je ze současnosti. Od 
roku 2015 sídlí vedení města i se všemi odbory 
v rekonstruované budově čp. 32 a do uvolněné-
ho objektu se po opravě nastěhovala městská 
knihovna a Základní umělecká škola Stanislava 
Šebka.

Lenka Navrátilová

Městský národní výbor

 ZUŠ Stanislava Šebka a městská knihovna
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Původně mezinárodní organizace thajského boxu IFMA juniorské mistrovství 
světa zrušila a  v  plánu bylo pouze pro dospělé. Jak si již všichni v  covidovém 
světě zvykli, na poslední chvilku je vše jinak a IFMA v registracích otevírá junior-
ské kategorie. Naštěstí jsme všichni v létě ještě počítali, že svět bude a tak jsme 
se připravili i na přísné podmínky pro cestu do Thajska, jako je očkování proti 
covid-19, speciální pojištění, které kryje výlohy při případné pozitivitě, uhrazený 
karanténní hotel na 24 hodin, PCR test před odletem a ještě po příletu.
Z  Leonidas Gym Dubí se vydala přes oceán čtveřice juniorů Matěj Šimůnek, 
Tomáš Karel Barták, Lukáš Klaška a Martin Nebřenský s doprovodem Ladisla-
vem Horejšem, šéftrenérem Leonidas gymu a reprezentačním trenérem junio-
rů České republiky C.M.T.A. Po příletu bylo v plánu aklimatizační soustředění 
na Pattaye a po té se připojit k dospělé reprezentaci v Bangkoku, kde se bude 
na Národním stadionu konat mistrovství světa.
Asi nejhorší věc za  celou dobu bylo čekání na  výsledky PCR testu na  karan-
ténním hotelu. Odběr byl v 19:00 a výsledky byly hned v 8:00 ráno, i když je to 
rychlejší, jak u nás, bylo to nekonečné. Po negativním testu jsme mohli vyrazit 
na Pattayu, kde jsme dvoufázově trénovali ve školách Petchrungruang, kde tré-
novala i slovenská reprezentace, a potom ve známém Sityodtongu. Po aklima-
tizaci jsme se vydali do  Bangkoku do  hotelu Ambassador, kde se registrovalo 
k MS IFMA.
Celé MS pak trvalo od 4. 12. do 12. 12. 2021. Začátek mistrovství se nám moc ne-
dařilo, covidová pauza byla znát, hlavně když postsovětské státy žádnou pauzu 
neměly, vše začalo snad nejtěžším možným losem pro všechny, ale kdo chce 
být nejlepší, musí i porazit nejlepší. Lukáš Klaška, 18 let (z Krupky) byl vyřazen 
thajským reprezentantem. A chuť si spravil až v další soutěži, kde vyhrál bronz. 
Tomáš Barták, 17 let (z Dubí) se utkal s polským medailistou a prohrál na body 
asi úplně nejtěsněji, jak jde, u  jednoho rozhodčího o 1 bod. Také si pak v další 
soutěži spravil chuť bronzem. Matěj Šimůnek, 14 let (z Dubí), jehož postup za-
stavil Ukrajinec, si chuť také spravil v další soutěži, kde bral také bronz.  Martin 
Nebřenský, 13 let (z Krupky), jeho postup zastavil velice zkušený Rus, ale nutno 
podotknout, že Martin byl úplným nováčkem na mezinárodní soutěži a Rus byl 
zkušený závodník s mnoha knokauty i na mezinárodní scéně. Martin se do něj 
obul bez respektu a třetí kolo mu i pořádně zatopil. Z této pyramidy veze bronz, 
v další soutěži ještě bere stříbro a stává se vicemistrem.

V Krupce proběhl 15. ročník tradiční-
ho nájezdového Mistrovství ČR
V neděli 26. 12. ožila krupská sportovní hala, kde se již popatnácté setkali florba-
listé, kteří mají rádi samostatné nájezdy. Konalo se zde neoficiální Mistrovství 
ČR ve florbalových nájezdech. Této jedinečné akce se pravidelně účastní florba-
listé z celé ČR napříč výkonnostními úrovněmi. Zkusit si trestné střílení proti 
reprezentačnímu gólmanovi či čelit v bráně nájezdu nějakého hvězdného flor-
balisty není v Krupce nemožné. Letošní ročník „SALMING Penalty Florbal“, jak 
se akce oficiálně nazývá, byl super a odehrál se ve velké pohodě. První místo zís-
kala dvojice Dan Mück (FBC Liberec) a držitel letošního zlata z juniorského MS 
ve florbale Martin Čermák (Tatran Střešovice), která porazila duo Michal Šárka 
- Jan Hněvkovský. Prémii za třetí místo bere dvojice Lukáš Topš - Pavel Kadlec. 
Nejúspěšnějším střelcem se stal Jakub Černý (pražský tým BUTCHIS), který dal 
47 gólů ze 72 nájezdů. Nejlepší gólmanské výkony předváděl člen vítězného dua 
Dan Mück, který obdržel pouhých 18 gólů z 92 nájezdů.

Tomáš Syryčanský

Leonidas Gym Dubí na MS v Bangkoku

A  to nejlepší na  konec, IFMA otevřela cca 30 nových váhových kategorií, kam 
jsme nabídli Šimůnka a Nebřenského, kteří byli zařazeni do nových pyramid v ji-
ných váhách. A výsledek už si zde kluci nenechali utéct, Matěj Šimůnek i Mar-
tin Nebřenský se stali juniorskými mistry světa. Závěr je tedy 2 zlaté, 1 stříbrná 
a 4 bronzové medaile. Tak jsme nějaké ty medaile přivezli.
Týden po návratu si Šimůnek, Nebřenský a Barták ještě vyzkoušeli čínský box, 
kde jsme brali 2x zlato a 1 stříbro. Martin svůj zápas vyhrál na body a druhý vzdá-
ním, tím bral zlato, Matějovo soupeř vzdání a KO a tím bere zlato. Poslední pak 
Tomáš vyhrává KO a druhý zápas prohrává na body se zemařem. Na zemi ale my 
nebojujeme, takže to neumíme, ale máme alespoň další zkušenost. Tomáš bral 
stříbro.
To je pro tento rok vše a pokračování v roce 2022, doufáme bez covidových ome-
zení.
Velký dík za  možnost hájit barvy České republiky patří prezidentu České 
Muaythai Asociace Petru Ottichovi. Poděkování všem co nás podporují: Ústecký 
kraj, NSA, města Dubí, Teplice, Krupka, obce Proboštov a Novosedlice. Dále pak 
firmám Stavmart s.r.o., Grafstudio cz, shop Berem.cz, Restaurace Rudolfka.
Po zdravotní stránce: Fyzioterapeut Jana Šimonová a Centrum sportovní medi-
cíny Teplice, Norbert Bidrman – LEGE ARTIS academy. 

Ladislav Horejš
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Kdy:
Kde: Masarykova základní škola Krupka
Tréninky: Pondělí, Středa, Pátek, 18:30 - 20:00

Trenéři: Mistr republiky Martin Kulík     tel. 774 062 245

Email: karateklubkrupka@seznam.cz
Web: https://krupka-karate.cms.webnode.cz/

                                                                                         TJ SPORT KRUPKA

od 10. ledna do 11.února

    Jiří Kulík          tel. 723 449 731
    Miroslav Hanke tel. 777 720 125

Přicházíme s přáním a poděkováním
V letošním roce se události valily jedna za druhou a my všichni jsme podléha-
li situacím, které nesvědčily o tom, že snad bude atmosféra ve školských zaří-
zeních optimističtější. Ustáli jsme to, děti nás začaly navštěvovat a  my jsme 
byli všichni skutečně šťastní. Vždyť nám právě práce s dětmi přináší potěšení 
a výsledky jejich práce opravdovou radost. Pozitivní věci jsme možná brali jako 
samozřejmost a zapomněli jsme poděkovat za smysluplné dary Města Krupky. 
Právě nastal čas zrekapitulovat to, co se podařilo a jak moc nám například po-
mohla pomoc úřadu při rekonstrukci střechy DDM Cvrček, Krupka v Kollárově 
ulici. Po výmalbě chodby a vestibulu již budou děti v lednu přicházet do zařízení, 

Kouzelné Vánoce
S blížícím se adventem děti navštívily dům Kouzlo vánoc. Obdivovaly ozdobené 
vánoční stromky a vánoční dekorace. Dětem se akce velmi líbila a moc si přály 
mít doma na svém vánočním stromečku třpytivou vánoční ozdobu. Tímto by-
chom chtěli velmi poděkovat prodejně Kouzlo vánoc, která do naší MŠ dovezla 
plnou krabici skleněných zvonečků a barevných třpytek a umožnila tak dětem 
mít doma vlastnoručně vyrobenou vánoční ozdobu.  Když byly ozdoby hotové, 
naučili jsme se vánoční koledu. Tak, my už máme na  Vánoce vše připravené 
a moc se na ně těšíme. Teď už jen, aby se Ježíšek nezpozdil.

Mateřská škola Pastelka při ZŠ Teplická 400

kde nám již nebude zatékat do budovy a špatného počasí si ani nevšimneme.  
Díky panu starostovi a týmu z MÚ jsme začali rozvíjet činnosti v Kulturním zaří-
zení v Technickém klubu a v Centru pro zájmové a neformální vzdělávání, kde se 
mohou děti zdokonalovat v práci s legem a legorobotice, matematické gramot-
nosti. K dispozici je pro kroužky a výukové programy předškolních i školních dětí 
moderní vybavení včetně 3D tiskáren, počítačů, interaktivní tabule a stavebnic 
pro robotiku.
V Kollárově ulici nám prostřednictvím projektu Ústeckého kraje rostou z děvčat 
švadlenky pod vedením zkušené externí pracovnice, která učí děti šít nejen zá-
klady našich maminek, ale i na šicích strojích. V Sídlišti 605 se děti seznamují 
se dřevem a vyrábějí hezké a praktické věci jako např. budky pro ptáčky. Šikovný 
externí zaměstnanec má velké zkušenosti ze své vlastní praxe a předává právě 
to nejlepší ze sebe dětem. V těchto případech může být rozhodování dětí o bu-
doucím povolání stěžejní nebo může alespoň přispět k  praktické dovednosti 
v dospělém věku. 
Přeji za všechny zaměstnance DDM Cvrček, Krupka návštěvníkům kroužků, ro-
dičům, pedagogům volného času, ředitelům škol, zaměstnancům Města Krupky, 
všem zaměstnancům bezpečnostních složek a lidem ve městě mnoho sil překo-
návat složité situace. Pevné zdraví při výletech rodin v přírodě, rozzářené oči dětí 
u stromečků, vůni cukroví a co více si přát? Šťastný a lepší rok 2022. 
Všem kolegyním a  kolegům přeji pohodu, spokojenost, lásku a  hlavně zdraví. 
Děkuji vám.

Za kolektiv pedagogů volného času ředitelka Jarmila Hejná, DDM Cvrček

MŠ Sluníčko v Krupce pomáhá dětem
Mateřská škola Sluníčko Krupka se již podruhé zapojila do charitativního pro-
jektu „Krabice od bot 2021“, kterou pořádá Diakonie Českobratrské církve evan-
gelické. Jde o  vánoční sbírku pro děti z  chudých rodin, pro které jde mnohdy 
o jedinou nadílku, kterou pod stromeček dostanou. Cílem projektu je co nejvíce 
potěšit děti, které žijí v tíživé sociální situaci. Letos jsme sbírali dárky pro dvě 
dívky a dva chlapce. Všechny ve stejném věku jako jsou děti v mateřské škole. 
Sešlo se opravdu mnoho krásných hraček a knih, nechyběly omalovánky, psací 
potřeby, hry a sladkosti. Vše jsme pečlivě zabalili do krabic od bot a odvezli je 
na sběrná místa do Teplic. Odtud poputují k vybraným dětem, pod jejich vánoč-
ní stromeček. Děkujeme dětem, rodičům a zaměstnancům MŠ za jejich zásluž-
ný čin. Jsme rádi, že pomáháme. 

Martina Hissenová, Eva Kyjovská, MŠ Sluníčko Krupka

Radostný konec roku 2021 
v Želváčku
Prosinec v Želváčku byl poněkud náročnější kvůli přípravám na blížící se svátky, 
ale i kvůli omezením a zhoršující se situaci spojené s nákazou covid-19. Přesto 
se nám podařilo zajistit pro děti, které do Želváčku dochází, aby si užily jak mi-
kulášský večírek, tak i  ten vánoční. Na mikulášském večírku si děti vysloužily 
balíček se sladkostmi za to, že čertovi s andělem zazpívaly nebo zarecitovaly bás-
ničku. Některé děti se před ostatními styděly, ale svůj stud nakonec překonaly 
a předvedly, co umí. Na vánočním večírku si pak pochutnaly na cukroví, které 
spolu s pracovnicemi připravovaly, i na dalším pohoštění. Zároveň si z vánoč-
ního večírku odnesly dárky, které pro ně byly připraveny v rámci sbírky Krabi-
ce od bot. Dárky udělaly dětem velkou radost, pro některé z nich je dárek, který 
v Želváčku dostaly, jediným vánočním dárkem, proto bychom chtěli ještě jednou 
všichni poděkovat za to, že se mezi námi najdou lidé, kteří se zapojí do projektů 
jako je Krabice od bot a udělají tak někomu radost. Všichni doufáme, že se letošní 
rok vydaří a všem přinese mnoho štěstí a radosti.

Za Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež Želváček Barbora Beštová



V dalším čísle připravujeme:
V této situaci nemůžeme rozumně plánovat, co vše 
v příštím vydání najdete.

Rozhodně vás nepřipravíme o pravidelné rubriky,
a pokud situace dovolí, i reportáže z konaných akcí.
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Konání akcí závisí na aktuálních nařízení vlády.

11. 2. od 18 hodin  
Koncert skupiny Fleret 
společně s Jindrou Kejakem
Restaurace Na Střelnici
Vstupné 150 Kč
Předprodej vstupenek
na tel.: 723 135 703  

27. 2.   
Masopust
Restaurace Na Střelnici
Podrobné informace
v příštím vydání Radnice
  

29. 1. od 20.00 hodin  
Společenský ples 
MC Koloseum Krupka

Nenechte si ujít: #krupkazije

ZRUŠENO


